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Zápis č. 7 ze zasedání Výboru životního prostředí a 

zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje konaného 

dne 17. 8. 2023 

Přítomno: 10 členů výboru zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Mgr. Roman Baran, Jiří Löffelmann, Ing. Zbyněk Vlk 

Hosté: 
Václav Židek, RNDr. Jitka Šádková, Ing. Tereza Pokorná, Ing. Petra Koprnická,  

Ing. Lenka Lánská, Ing. Kamila Madejová    

Ověřovatel:  Jan Boor 

 

 
 

1. Zahájení 
 

Sedmé zasedání Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje v 

roce 2023 zahájil předseda Výboru Vladimír Stříbrný. Přivítal přítomné členy a hosty a 

konstatoval, že Výbor je usnášeníschopný. Uvedl, že na posledním zasedání Výboru nebyly 

uděleny žádné úkoly. Není tedy třeba provádět jejich kontrolu.  
 

 

2. Volba ověřovatele 
 

Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Jan Boor, který s návrhem souhlasil. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/39 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje volí ověřovatelem 

zápisu ze 7. jednání Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého 

kraje v roce 2023 pana Jana Boora. 
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

3. Schválení programu jednání 
 

Členům Výboru a pozvaným hostům byl v pozvánce zaslán následující návrh programu:  
   

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení programu jednání 

4. ZR-RO č. 279/23 - poskytnutí dotací z DFLK, programů č. 8.3 a 8.6 pro rok 2023 

5. ZR-RO č. 269/23 - poskytnutí individuální dotace z FOV LK Radostné pod Kozákovem 

6. Dodatek o narovnání ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace spol. Lewandulka z. s. 

7. Podpora strategického partnerství LK v oblasti naplňování Koncepce EVVO LK  

8. Různé  

9. Závěr 
 

Po rozeslání pozvánky byl člen Výboru Ing. Ivan Pastorek požádán dvěma mysliveckými 

spolky o projednání problematiky aktuálních opatření proti šíření afrického moru prasat 

(AMP) v rámci 7. zasedání. Tato tématika bude projednána v rámci bodu Různé.  
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Vedoucí OŽPZ RNDr. Jitka Šádková a člen RK Václav Židek požádali o zařazení 

následujícího bodu do programu 7. zasedání Výboru ŽPZ: Žádost o výjimku z podmínek 

Vyhlášení programu 8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu v 

rámci Dotačního fondu LK v roce 2022. Tento bod by byl zařazen jako bod č. 5 programu.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/40 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí 

s upraveným návrhem programu 7. zasedání v roce 2023.  
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

4. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 279/23 - poskytnutí dotací z Dotačního fon-

du LK (DF LK), programů 8.3 Podpora zemědělství, včelařství a lokální produkce a 

8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu pro rok 2023    
  

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva a jednotlivé návrhy poskytnutí 

dotací. Další informace se dostavili prezentovat správci příslušných dotačních programů Ing. 

Lenka Lánská, Ing. Tereza Pokorná a Ing. Tomáš Komrzý.  

Předmětem materiálu je poskytnutí dotací z DF LK v rámci programů z oblasti podpory č. 8. 

Životní prostředí a zemědělství, programů č. 8.3 Podpora zemědělství, včelařství a lokální 

produkce a 8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu pro r. 2023. 

Vyhlášení programu 8.3 Podpora zemědělství, včelařství a lokální produkce k předkládání 

žádostí o dotaci z DF LK bylo schváleno usn. č. 609/22/ZK ze dne 20.12.2022. Vyhlášení 

bylo zveřejněno na úřední desce a na dotačním webu LK dne 21.12.2022. Příjem žádostí o 

dotaci probíhal v termínu 1.2. - 31.5.2023. 

Vyhlášení programu 8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu k 

předkládání žádostí o dotaci z DF LK bylo schváleno usn. č. 38/23/ZK ze dne 31.1.2023. 

Vyhlášení bylo zveřejněno na úřední desce a na dotačním webu LK dne 1.2.2023. Příjem 

žádostí o dotaci probíhal v termínu 6.3. - 31.5.2023. 

Veškeré informace k vyhlášení dotačních programů 8.3 a 8.6 pro rok 2023 jsou k dispozici na 

krajském dotačním webu pod následujícím odkazem: https://dotace.kraj-lbc.cz/zivotni-

prostredi-a-zemedelstvi 
 

Přehled přijatých žádostí a žádostí navrhovaných k podpoře v roce 2023:   
 

  DF LK 

  Oblast podpory  

č. 8. Životní     

prostředí a 

zemědělství 

Přijatých 

žádostí 

Požadovaná 

podpora v Kč 

Počet 

vyřazených 

žádostí 

(formální 

důvody) 

Finanční alokace 

v rámci programu  

v Kč 

Počet 

žádostí 

navržených 

podpořit 

Finanční 

prostředky 

navržené  

k podpoře v Kč 

Počet 

žádostí 

(z formálně 

správných) 

navrhova-

ných 

nepodpořit 

8.3 Podpora 

zemědělství, 

včelařství a 

lokální produkce 
59 5.408.699 4 

5.000.000 
(včetně navýšení  

o 2.000.000 Kč 
z nedočerpaných 

prostředků progr. 8.6) 

55 5.000.000 0 

8.6 Podpora 

retence vody v 

krajině a adaptace 

sídel na změnu 

klimatu 

19 9.140.379 1 15.000.000 18 8.862.276 0 

CELKEM 78 14.549.078 5  73 13.862.276 0 
 

V rámci programu 8.3 Podpora zemědělství, včelařství a lokální produkce je navrženo k 

podpoře 55 z 55 formálně správných žádostí o dotaci (100 %) v celkové výši 5.000.000 Kč.  
 

https://dotace.kraj-lbc.cz/zivotni-prostredi-a-zemedelstvi
https://dotace.kraj-lbc.cz/zivotni-prostredi-a-zemedelstvi
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Finanční alokaci programu 8.3 ve výši 3.000.000 Kč je v rámci ZR-RO č. 279/23 navrhováno 

navýšit o 2.000.000 Kč z nečerpaných prostředků programu 8.6 (nedostatek předložených 

žádostí v programu, viz tabulka výše). 

V rámci programu 8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu je 

navrženo k podpoře 18 z 18 formálně správných žádostí o dotaci (100 %) v celkové výši 

8.862.276 Kč. 

Hodnocení bylo v souladu s příslušnými Vyhlášeními programů k předkládání žádostí o 

dotaci provedeno hodnotícími komisemi Výboru životního prostředí a zemědělství 

Zastupitelstva LK, které Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva LK zřídil na 

základě usnesení č. 3/21/VŽPZ/23 ze dne 25. 3. 2021. V souladu s usnesením Výboru ŽPZ se 

k předkládanému návrhu hodnocení programu 8.6 kladně vyjádřili také 2 členové Komise RK 

pro adaptaci na změnu klimatu.   
 

Předkládané návrhy jednotlivých hodnotících komisí již byly Výborem životního prostředí a 

zemědělství Zastupitelstva LK schváleny formou per-rollam (z důvodu možnosti předložení již 

na 16. řádné zasedání RK dne 15.8.2023 a následně na 8. řádné zasedání ZK dne 29.8.2023). 

V termínu do 4.8.2023 se hlasování formou per-rollam zúčastnilo 12 z 13 členů Výboru ŽPZ. 

Všichni tito členové hlasovali pro předkládaný návrh. 

V souladu s Jednacím řádem pro Výbory Zastupitelstva LK je materiál zařazen do programu 

7. řádného zasedání Výboru ŽPZ k přijetí řádného usnesení Výboru ŽPZ.  
 

Diskuse: 

Pražák - Poděkoval správkyni programu DFLK, č. 8.6 Ing. Tereze Pokorné za výbornou 

spolupráci při hodnocení přijatých žádostí.      
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/41 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2023/b.58) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání sou-

hlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 279/23 a s poskytnutím účelových do-

tací z Dotačního fondu Libereckého kraje, Oblasti podpory č. 8 Životní prostředí a zeměděl-

ství, z programů 8.3 Podpora zemědělství, včelařství a lokální produkce a 8.6 Podpora retence 

vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu pro rok 2023 v souladu s přiloženými tabul-

kovými přehledy. Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje 

doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této změny rozpočtu - rozpočtového 

opatření a poskytnutí těchto účelových dotací.     
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

5. Žádost o výjimku z podmínek Vyhlášení programu 8.6 Podpora retence vody v kraji-

ně a adaptace sídel na změnu klimatu v rámci Dotačního fondu LK v roce 2022  
 

Bližší informace se dostavila na zasedání prezentovat Ing. Tereza Pokorná, OŽPZ. 

Předmětem materiálu jsou dvě žádosti organizace Institut pro udržitelný rozvoj o.p.s. (IPUR 

o.p.s.), IČO: 02586894, zastupující 2 příjemce dotace - fyzické osoby nepodnikající - o 

prodloužení termínu pro uzavření smlouvy - o změnu podmínek Vyhlášení programu 8.6 

Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu (program 8.6) v rámci 

Dotačního fondu Libereckého kraje (DFLK) v roce 2022. Jedná se o změnu na str. 5 v části K. 

Doklady požadované k uzavření smlouvy, kde je uvedeno „Smlouva o poskytnutí dotace musí 

být uzavřena nejpozději do 12 měsíců od schválení podpory Zastupitelstvem Libereckého 

kraje.“ Je požadováno prodloužení této lhůty o dalších 7 měsíců, tedy namísto do 30.8.2023 

nově do 30.3.2024, a to pro projekty: 1) Soustava nových vodních ploch nad Lázněmi 

Libverda; 2) Obnova vodní nádrže a nové tůně v Bulovce. Oba projekty byly podpořeny na 

zákl. usn. ZK č. 352/22/ZK ze dne 30.8.2022.  

Důvodem pro podání těchto  žádostí je dle vyjádření žadatele skutečnost, že dosud nebylo 

vydáno rozhodnutí jiného správního orgánu - vodoprávního úřadu, které je požadovaným 
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dokladem k uzavření smlouvy dle vyhlášení programu pro rok 2022 v bodě K. Dále je 

v přílohách obou žádostí IPUR o. p. s. (označené jako návrh usnesení ZK) shodně uvedeno, 

že: „Na základě inženýrsko-geologického a hydrogeologického průzkumu lokality je nutno 

přepracovat projektovou dokumentaci a upravit žádost k vodoprávnímu úřadu.“ 

Loňské podmínky vyhlášení programu 8.6 o dotaci z DF LK v oblasti podpory č. 8 Životní 

prostředí a zemědělství byly schváleny usn. ZK č. 570/21/ZK ze dne 21.12.2021. 

Dne 22.12.2021 byly podmínky vyhlášení programu 8.6 pro rok 2022 vyvěšeny na úřední 

desce a zveřejněny na dotačním webu LK. Příjem žádostí byl zahájen k datu 1.2.2022 s 

termínem uzávěrky 29.4.2022. Na základě usn. ZK č. 352/22/ZK ze dne 30.8.2022 bylo 

schváleno poskytnutí účelových dotací z DF LK, mimo jiné i oběma žadatelům. 

Ve vyhlášení programu 8.6 v roce 2022 je v podmínkách vyhlášení na rozdíl od dalších 

programů DFLK umožněno doložit potřebné rozhodnutí / povolení až před podpisem 

smlouvy namísto v rámci DFLK běžného požadavku povinné přílohy k žádosti o dotaci. 

Jedná se o mimořádně vstřícný přístup k žadatelům o dotaci, který umožňujeme doložit 

podklady až o 12 měsíců později než u ostatních programů DFLK. V tomto případě tedy 

do 30.8.2023. 

V případě, že žadatel nemůže splnit podmínky vyhlášení, nemůže s ním být uzavřena dotační 

smlouva a nemůže být vyplacena dotace. Dotace se přesune zpět do rezerv DF LK a v rámci 

programu 8.6 bude navýšena finanční alokace tohoto programu v rámci dalšího vyhlášení 

programu. Žadatel samozřejmě může podat žádost o dotaci na tento projekt znovu v rámci 

dalšího vyhlášení programu v roce 2024. V minulosti to tak již u řady projektů proběhlo 

a zatím vždy byla žádost o dotaci znovu podpořena v dalším kole vyhlášení programu 8.6. 

Není to samozřejmě ale nijak garantováno, k žadateli s opakovaně předloženou žádostí je 

v rámci hodnocení žádostí přistupováno stejně jako ke všem ostatním žadatelům tohoto 

programu. Před odevzdáním žádosti o dotaci je možné se správcem dotačního programu 

konzultovat kompletnost a administrativní soulad. Navíc IPUR o.p.s. jako důvod pro posun 

termínu uzavření obou smluv do přílohy žádostí uvedla, že je nutné přepracovat projektovou 

dokumentaci, což samo o sobě může vyvolat i změnu projektu.  

Zástupce organizace IPUR o.p.s., která pomáhá řadě žadatelů o dotaci z programu 8.6 

s administrací žádostí o dotaci, se již dříve obrátil na správce programu 8.6 s e-mailovým 

dotazem na termín doložení a možnost jeho posunu. Byly mu sděleny výše zmíněné 

informace k vyhlášení programu 8.6 v roce 2022. Žadatel v odpovědi uvedl příklady, kdy ZK 

schválilo u jiných programů prodloužení termínu realizace projektu. Obdobné příklady 

projektů se ale týkají dodatku, k již uzavřené smlouvě o dotaci. Toto je jiný případ, kdy se 

jedná se o podmínku ve Vyhlášení programu 8.6, kde je uvedeno „Smlouva o poskytnutí 

účelové dotace z DF LK musí být uzavřena nejpozději do 12 měsíců od schválení podpory 

Zastupitelstvem Libereckého kraje“ a není tedy ještě uzavřena smlouva, ke které by bylo 

možné schválit dodatek. Správce dotace se tento rozdíl snažil zástupcům žadatele v další e-

mailové komunikaci vysvětlit.  

Výjimka z podmínek Vyhlášení programu 8.6 spočívající v prodloužení termínu pro uzavření 

smlouvy o poskytnutí dotace doposud nikdy nebyla projednávána, a tedy ani schválena. 

V tomto konkrétním případě ji navíc zatím dokázalo splnit 21 žadatelů z 25 (a jeden další 

informoval o tom, že do 30.8.2023 žádost doplní).  Podmínka byla tedy splnitelná. 

Vyhověním žádostem by došlo k nedůvodnému zvýhodnění těchto žadatelů oproti ostatním 

žadatelům i těm, kteří o podání žádosti třeba uvažovali, ale kvůli nastaveným podmínkám 

žádost nakonec nepodali, protože by podmínky nesplnili. 
 

Diskuse: 

V rámci diskuse se členové Výboru shodli, že povolení výjimky by vedlo k nedůvodnému 

zvýhodnění těchto žadatelů oproti ostatním žadatelům. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/42 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2023/b. č. bodu v programu 7. ZK 

bude stanoveno po 14. mRK dne 21.8.2023) 
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Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání sou-

hlasí s neschválením: 1) prodloužení lhůty pro uzavření smlouvy o poskytnutí dotace na reali-

zaci projektu s názvem Soustava nových vodních ploch nad Lázněmi Libverda; 2) prodlouže-

ní lhůty pro uzavření smlouvy o poskytnutí dotace na realizaci projektu s názvem Obnova 

vodní nádrže a nové tůně v Bulovce. Oba uvedené projekty byly podpořeny na základě usne-

sení Zastupitelstva Libereckého kraje č. 352/22/ZK ze dne 30.8.2022. Povolení výjimky 

z podmínek by vedlo k nedůvodnému zvýhodnění těchto žadatelů oproti ostatním žadatelům. 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje doporučuje Zastu-

pitelstvu Libereckého kraje neschválení těchto žádostí o výjimku. 
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

6. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 269/23 - úprava kapitoly 932 08 Fond 

ochrany vod LK (FOV) a poskytnutí individuální dotace obci Radostná pod 

Kozákovem 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva. Další informace se dostavila 

poskytnout Ing. Petra Koprnická, OŽPZ.   

Navrhovaná ZR-RO č. 269/23 nezakládá nové požadavky na rozpočet kraje v roce 2023. 

Veškeré výdaje jsou kryty z finančních prostředků resortu ŽPZ, z FOV. 

Předmětem materiálu je projednání: a) Schválení ZR - RO č. 269/23, kterou se upravují 

výdaje v kapitole 932 08 - FOV LK, OŽPZ; b) poskytnutí individuální dotace z FOV, obci 

Radostná pod Kozákovem. 
 

Individuální dotace se spolufin. z FOV 2023 do výše 10 % obci Radostná pod Kozákovem 

Obci se podařilo získat na projekt pod názvem Kozákov - nový zdroj vody dotaci v rámci 

výzvy č. 2/2018 Národního programu Životní prostředí, prioritní oblasti 1, Podoblasti 1.6, 

Aktivity 1.6.A Průzkum, posílení a budování zdrojů pitné vody, a to na základě Rozhodnutí č. 

05322011 o poskytnutí finančních prostředku ze Státního fondu životního prostředí ČR ze dne 

29.9.2021. V rámci projektu budou vybudovány nové zdroje podzemních vod, a to sběrná 

studna a jímací zářez, které budou napojeny na nově zbudovaný vodojem potrubím o délce 95 

m. Nové objekty (sběrná studna a jímací zářez, vodojem, potrubí) jsou povinnými parametry. 

Projekt je v souladu s platným Plánem rozvoje vodovodů a kanalizací LK (PRVK). 

V souladu se Statutem FOV je navržena finanční podpora projektu v požadované výši (max. 

do 10 % způsobilých výdajů stanovených hlavním donátorem).  

Plánovaný termín realizace projektu je do 31.12.2023, plánovaný termín závěrečného 

vyúčtování akce pak do 31.3.2024. 
 

Celkové výdaje 

projektu - 

odhadovaná 

cena 

(Kč s DPH) 

Celkové 

nezpůsobilé 

výdaje 

(Kč s DPH) 

Celkové 

způsobilé 

výdaje 

(Kč s DPH) 

Dotace SFŽP 

(NPŽP) 

(Kč / % z celk. 

způs. výdajů) 

Vlastní podíl 

žadatele 

(Kč / % z celk. 

způs. výdajů) 

Individuální dotace 

z FOV LK 

(Kč / % z celk. způs. 

výdajů) 

5.686.668,00 0 5.686.668,00 
3.000.000,00 

(52,75 %) 

2.118.002,00 

(37,25 %) 

568.666,00 

(10,00 %) 
 

Obec vysoutěžila dodávku stavby za vyšší než původně odhadovanou cenu, a to 7.865.000 Kč 

včetně DPH. Vlastní podíl žadatele tak bude činit 4.296.334 Kč s DPH. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/43 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2023/b.56) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 269/23 a s poskytnutím účelové 

dotace z rozpočtu Libereckého kraje, z Fondu ochrany vod Libereckého kraje, jako finanční 

spoluúčasti k projektu spolufinancovanému Státním fondem životního prostředí ČR na 

základě výzvy č. 2/2018 Národního programu Životní prostředí obci Radostná pod 
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Kozákovem, IČO: 00276031 na projekt Kozákov - nový zdroj vody se závaznými parametry: 

Nově zbudovaný vodojem - 1 ks, sběrná studna a jímací zářez - 1 ks, propojovací potrubí - 95 

m do výše 568.666 Kč. Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého 

kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této změny rozpočtu - 

rozpočtového opatření a poskytnutí této účelové dotace.     
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

7. Dohoda o narovnání ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu LK 

příjemci Lewandulka z.s. 
 

 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva. Další informace prezentovala 

pracovnice OŽPZ Ing. Kamila Madejová. 

Předmětem materiálu je dohoda o narovnání ke smlouvě o poskytnutí individuální účelové 

dotace z rozpočtu LK uzavřené mezi LK a organizací Lewandulka z. s.   

ZK rozhodlo usn. č. 163/22/ZK ze dne 26.4.2022 o přidělení dotace příjemci Lewandulka z. s. 

na projekt pod názvem Strategické partnerství v oblasti naplňování Koncepce EVVO LK a 

byla uzavřena sml. č. OLP/1869/2022. Termín realizace projektu je do 31.8.2023. Ve smlouvě 

byly stanoveny podmínky pro získání podpory pro další navazující období: Do 30.6.2023 

získat certifikát poskytovatele environmentální výchovy Sdružení středisek ekologické 

výchovy Pavučina (SSEV Pavučina) a zároveň splnit min. 70 % závazných parametrů 

smlouvy. Certifikát SSEV Pavučina je současně jedním ze závazných parametrů smlouvy. 

Příjemci se tento certifikát nepodařilo získat, a to z objektivních důvodů popsaných níže. 

LK obdržel dne 12.7.2023 stanovisko k certifikaci organizace Lewandulka od certifikační 

rady SSEV Pavučina. Certifikační rada se na svém zasedání dne 28.6.2023 shodla na 

upozornění LK, případně dalších orgánů veřejné správy, které chtějí certifikaci poskytovatelů 

environmentální výchovy využívat jako nástroj podmiňující finanční podporu, že tento systém 

není univerzální, ale je primárně zaměřený na organizace typu středisek ekologické výchovy a 

ekocenter nabízejících opakovatelné programy školám a jako doplňkovou činnost mohou 

nabízet i další aktivity pro veřejnost (osvětové akce) či mimoškolní činnost. Dále uvedla, že 

pro lesní školky a lesní kluby je vhodnějším typem certifikační systém, který administruje 

Asociace lesních mateřských škol. Certifikační rada iniciovala stanoviskem k LK jednání na 

úpravu podmínek předmětného dotačního nástroje, kterým je podpora strategických partnerů 

EVVO LK tak, aby bylo možné uznat i jiný typ certifikace. 

LK uznává nové a při nastavování podmínek smlouvy neznámé skutečnosti a důvody jako 

relevantní. Přehodnotil závazný parametr a požadavek (podmínku) na typ certifikace u 

příjemce a předmětné smlouvy. Navrhuje, aby příjemci bylo uznáno splnění závazného 

parametru a podmínky pro získání podpory pro další navazující období předložením 

Certifikátu Asociace lesních mateřských škol na místo certifikátu poskytovatelů 

environmentální výchovy SSEV Pavučina.  Z tohoto důvodu je předkládána k projednání 

dohoda o narovnání ke smlouvě č. OLP/1869/2022. 
 

Diskuse: 

Volf - Vznesl dotaz, od kdy je požadován certifikát poskytovatele EVVO SSEV Pavučina. 

Odpověď Madejová - Projekt strategického partnerství v oblasti EVVO byl zahájen v roce 

2022. Získání tohoto certifikátu kvality je jedním z hlavních výstupů úvodního období 

realizace tohoto dlouhodobého projektu, které trvá do 31.8.2023.     
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/44 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2023/b.57) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva LK po projednání souhlasí s dohodou 

o narovnání ke smlouvě č. OLP/1869/2022 o poskytnutí individuální účelové dotace z 

rozpočtu Libereckého kraje uzavírané mezi Libereckým krajem a organizací Lewandulka 

z. s., IČO: 04339819 na projekt pod názvem Strategické partnerství v oblasti naplňování 
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Koncepce EVVO Libereckého kraje, jejímž předmětem je uznání splnění závazného 

parametru a podmínky pro získání podpory pro další navazující období předložením 

Certifikátu Asociace lesních mateřských škol na místo Certifikátu poskytovatelů 

environmentální výchovy SSEV Pavučina. Výbor životního prostředí a zemědělství 

Zastupitelstva Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této 

dohody o narovnání.    
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 
 

8. Individuální dotace strategickým partnerům v oblasti naplňování Koncepce 

environmentálního vzdělávání, výchovy, ZR-RO č. 283/23   
 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva, tabulka s navrhovanými příjemci 

dotace, navrhovanými finančními částkami a závaznými parametry a návrh vzorové smlouvy. 

Další informace se dostavila prezentovat pracovnice OŽPZ Ing. Kamila Madejová. 

Navrhovaný materiál nezakládá nové požadavky na rozpočet kraje pro rok 2023. Ty budou 

pokryty z rozpočtu OŽPZ. Zakládá nové požadavky na navýšení rozpočtu LK pro období let  

2024 a 2025 o 450.000 Kč/rok, které byly uplatněny v rámci projednávání návrhu 

střednědobého výhledu rozpočtu. Předmětem materiálu je projednání: 
 

ZR-RO č. 283/23, která v rámci rozpočtu OŽPZ spočívá:  

a) Ve snížení výdajů v kapitole 914 08 - Působnosti, dílčím ukazateli Environmentální výcho-

va, vzdělávání a osvěta, rozpočtovém ukazateli Provozní potřeby - environmentální výchova, 

vzdělávání a osvěta o částku 200.000 Kč a dílčím ukazateli Adaptační opatření na změnu kli-

matu, specifickém ukazateli Adaptační opatření na změnu klimatu o částku 250.000 Kč,  

b) ve snížení výdajů v kapitole 917 08 - Transfery, specifickém ukazateli Naplňování Kon-

cepce EVVO LK 2021 - 2030 - individuální dotace územním koordinátorům EVVO o částku 

3.000.000 Kč,  

c) v navýšení výdajů v kapitole 91708 - Transfery, a to v rámci šesti níže uvedených specific-

kých ukazatelů v celkové výši 3.450.000 Kč, a to: Strategické partnerství Koncepce EVVO - 

DDM Nový Bor ve výši 282.900 Kč; Strategické partnerství Koncepce EVVO - Geopark Ral-

sko ve výši 580.750 Kč; Strategické partnerství Koncepce EVVO - Lewandulka ve výši 

363.400 Kč; Strategické partnerství Koncepce EVVO - Podralský NF ZOD ve výši 377.200 

Kč, Strategické partnerství Koncepce EVVO - Společnost pro Jizerské hory ve výši 632.500 

Kč, Strategické partnerství Koncepce EVVO - SEV Český ráj ve výši 1.213.250 Kč. 
 

Poskytnutí individuálních dotací z rozpočtu OŽPZ 

Poskytnutí individuálních dotací je navrhováno v rámci specifického ukazatele Naplňování 

Koncepce EVVO LK 2021-2030 - individuální dotace územním koordinátorům EVVO v 

každoročním objemu 3.450.000 Kč v tříletém období (2023-24, 2024-25, 2025-26) níže uve-

deným příjemcům na projekt pod názvem Strategické partnerství v oblasti naplňování Kon-

cepce EVVO Libereckého kraje 2023-2026 v maximální každoroční výši dle tabulky níže. 

Oproti minulému období 2022-23 je navrhováno 15 % navýšení dotací, které bude pro letošní 

rok pokryto z finančních prostředků OŽPZ (kapitoly 914 08), pro další roky bylo navýšení 

závazku uplatněno v rámci návrhu střednědobého výhledu rozpočtu. Dotační smlouvy se stra-

tegickými partnery budou uzavřeny v období 10-11/2023 po splnění podmínek předchozí do-

tační smlouvy a schválení závěrečného vyúčtování projektu za předchozí období 2022-23.  

      
Příjemce Výše roční 

dotace 

v minulém obd. 

2022-23 (Kč) 

Návrh roční 

výše dotace vč. 

15 % navýšení 

(Kč) 

Výše dotace 

celkem pro tříleté 

období 2023-26 

(Kč) 

Převládající územní působnost 

(dle správních obvodů obcí 

s pověřeným obecním úřadem) 

Dům dětí a mládeže 

"Smetanka" Nový 

Bor, p.o. 

246 000 282 900 848 700 

Nový Bor, Cvikov 
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Geopark Ralsko, 

o.p.s. 
505 000 580 750 1 742 250 

Česká Lípa (50 %), Mimoň  

(66,6 %), Doksy, Český Dub 

Lewandulka z.s. 316 000 363 400 1 090 200 Liberec (předškolní vzděl.) 

Podralský nadační 

fond ZOD 

(Ekocentrum Brniště) 

328 000 377 200 1 131 600 

Česká Lípa (50 %), Mimoň  

(33,3 %), Jablonné v Podještědí 

Společnost pro 

Jizerské hory, o.p.s. 550 000 632 500 1 897 500 

Jablonec n. N. (50 %), Frýdlant 

(30 %), Nové Město p. S., 

Tanvald 

Středisko ekologické 

výchovy Český ráj, 

z.s. 
1 055 000 1 213 250 3 639 750 

Hodkovice n. M., Jablonec n. N. 

(50 %), Jilemnice (60 %), 

Lomnice n. P., Semily, Turnov, 

Železný Brod 

       3 000 000 3 450 000 10 350 000  
 

Koncepce environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty LK 2021 - 2030 (Koncepce) byla 

schválena ZK dne 26.10.2021 (usn. č. 451/21/ZK). Jedním ze strategických směrů Koncepce, 

tedy oblastí ve kterých chce LK dosáhnout významných změn, je Podpora strategických 

partnerů. Nastavením systému podpory strategických partnerů EVVO LK je naplňován 

indikátor č. 14 strategické oblasti Infrastruktura - počet strategických lokálních partnerů tzn. 

subjektů podílejících se na realizaci Koncepce na hodnotě 6. 

Strategickým partnerem je organizace s certifikací kvality Sdružení středisek ekologické 

výchovy Pavučina, která má za cíl podpořit zvyšování kvality a efektivity poskytovaných 

služeb v oblasti EVVO. Partnerem se může stát dále organizace s historií a jasnou vazbou na 

LK, orientující se v území, ve kterém EVVO realizuje. V předchozím období 2022-23 se pěti 

organizacím podařilo úspěšně absolvovat proces certifikace a získat certifikát kvality. Spolu 

s příspěvkovými organizacemi LK STŘEVLIK a SEV Divizna (organizační složka ZOO 

Liberec) se tak stal LK krajem s největším počtem certifikovaných poskytovatelů EVVO 

služeb v ČR (celkem 7 organizací).  

Cílem systematické dlouhodobé podpory strategických partnerů z rozpočtu LK je: a) Posílení 

personální stability organizací poskytujících EVVO v LK; b) naplňování cílů Koncepce; c) 

rovnoměrnější pokrytí území LK EVVO službami; d) vyšší kvalita a efektivita EVVO; e) 

zaměření EVVO na aktuálně žádaná témata související se změnami klimatu.  

Výpočet výše podpory zůstává stejný jako v předchozím období, a to dle územní působnosti 

dané organizace dle správních obvodů obcí s pověřeným obecním úřadem (POÚ) v závislosti 

na počtu obyvatel v daném území. 

Strategičtí partneři budou v dalším období podpory od 1.9.2023 do 31.8.2026 každoročně 

realizací povinných závazných parametrů naplňovat vybraná prioritní opatření Koncepce: 

1.2.2.Využívání principů místně zakotveného učení (MZU) a učení venku v aktivitách EVVO 

- příprava a realizace modelových vzdělávacích programů s využitím principů MZU; 1.4.1 

Podpora škol ze strany SEV při realizaci EVVO v praxi poskytováním metodických materiá-

lů, poradenstvím, publikací příkladů dobré praxe; 1.4.3. Příprava modelových projektů dlou-

hodobé spolupráce SEV a škol, včetně víceletých vzdělávacích cyklů. 

ZK schválilo usn. č. 163/22/ZK ze dne 26.4.2022 podporu strategickým partnerům EVVO pro 

první období 2022-23. Každý z partnerů vytvořil minimálně jeden modelový celoroční 

ekovýchovný program pro výuku ve škole, družině, či volnočasových aktivitách školy s 

využitím principů MZU. Dlouhodobým cílem pro toto další navazující období podpory 2023-

26 bude vytvořený program šířit na dalších školách, dlouhodobě ovlivňovat, metodicky vést a 

podporovat samotné pedagogy škol při začleňování EVVO do výuky, což je jeden z úkolů 

nejen Akčního plánu EVVO na krajské úrovni, ale také Akčního plánu EVVO 2022-25 

Státního programu EVVO a EP (environmentálního poradenství) na období 2016 - 2025.. 

Dalším z hlavních úkolů strategických partnerů pro tříleté období bude vytvoření nového 

celoročního ekovýchovného programu k problematice změny klimatu pro II., příp. I. stupeň 

ZŠ a jeho pilotní ověření s jednou školou. Vytvářením vzdělávacích programů k problematice 

změny klimatu bude naplňován cíl Akčního plánu adaptace na změnu klimatu v podmínkách 

LK - opatření F.9 Vzdělávání a osvěta veřejnosti pro adaptaci LK na změnu klimatu - úkol: 
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Podporovat zařazení témat klimatické výchovy do výuky ve školách, vzdělávání pedagogů i 

odborné veřejnosti a osvěty široké veřejnosti. Proto je navrhováno pokrytí navýšení závazků 

v letošním roce také z kapitoly 914 08 Působnosti - dílčího ukazatele Adaptační opatření na 

změnu klimatu. 

Volitelnými závaznými parametry budou strategičtí partneři dále rozvíjet svou jedinečnost a 

stávající aktivity, které jsou v souladu s Koncepcí. Jde např. o pobytové programy, osvětové 

dny pro veřejnost, poradenství a projektové dny pro školy, zájmové přírod. kroužky, apod. 

Smlouva je koncipována jako tříletá pro období let 2023 - 2026 (školní roky 2023 - 24, 2024 -

25, 2025 - 26) s každoročním plněním (závěrečným vyúčtováním). Ve smlouvě jsou 

nastaveny obdobně jako v minulém období povinné (prioritní, tzn. pro všechny společné) 

závazné parametry činící celkem 70 % váhy plnění a volitelné (specifické tzn. jedinečné) 

závazné parametry s váhou 30 %. Příjemcům bude každoročně poskytnuta záloha ve výši 90 

% z přiznané dotace na dané období, a to v případě splnění podmínek smlouvy a schválení 

závěrečného vyúčtování projektu za předešlé období. 
 

Ing. Ivan Pastorek nahlásil střet zájmů.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/45  

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 283/23 a s poskytnutím účelových 

individuálních dotací z rozpočtu Libereckého kraje, v rámci rozpočtu odboru životního 

prostředí a zemědělství, specifického ukazatele Naplňování Koncepce EVVO LK 2021 - 2030 

- individuální dotace územním koordinátorům EVVO v každoročním objemu 3.450.000 Kč, a 

to v tříletém období (2023 - 2024, 2024 - 2025, 2025 - 2026), tedy v celkovém objemu 

10.350.000 Kč na projekty pod názvem Strategické partnerství v oblasti naplňování Koncepce 

EVVO Libereckého kraje v období let 2023 - 2026 příjemcům v souladu s přiloženými 

tabulkovým přehledem, a to v případě splnění podmínek jejich předchozích dotačních smluv 

pro období let 2022 - 2023 a po schválení jejich závěrečných vyúčtování v rámci tohoto 

projektu za období 2022 - 2023. Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva 

Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této změny 

rozpočtu - rozpočtového opatření a těchto účelových dotací.     
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 

 

 

9. Různé  
 

V úvodu projednávání bodu Různé se členové Výboru shodli, že 8. zasedání dne 21. září 2023 

nebude výjezdní.  
 

Na základě podnětu člena Výboru ŽPZ Ing. Ivana Pastorka ze dne 15.8.2023 bylo do tohoto 

bodu zařazeno projednání následujícího bodu:  
 

Problematika aktuálních opatření proti šíření afrického moru prasat (AMP).  
 

Ing. Pastorek byl o zařazení do programu Výboru požádán panem Petrem Selingerem, mysli-

veckým hospodářem Mysliveckého spolku Svornost Pertoltice pod Ralskem. Důvodem žá-

dosti jsou narůstají problémy s odlovem černé zvěře vzhledem ke komplikovaným nařízením 

k problematice výskytu AMP.  
 

Z e-mailu pana Petra Selingera, mysliveckého hospodáře Mysliveckého spolku Svornost Per-

toltice pod Ralskem:  

„Dnešního dne při kontrole a párování vzorků a protokolů k uloveným kusům z minulého týd-

ne byl při urgenci chybějících protokolů zástupce Mysliveckého spolku ze strany státních or-

gánů informován, že MZe neuvolnilo finanční prostředky státnímu veterinárnímu ústavu na 

provádění testů na AMP tak, aby mohly být vzorky testovány co nejdříve. Bylo přistoupeno k 

provádění testů pouze jednou týdně a to ve středu! 
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Dalším nepochopitelným krokem státního aparátu ke zvládnutí situace s AMP je praktické 

zastavení lovu z důvodu nedostačujících kapacit na uskladnění ulovených kusů a jejich vývrhů 

po dobu více než týden. Pokud vezmu v úvahu skutečnost, že např. v měsíci srpnu (k dnešnímu 

dni 15.8.) máme uloveno 13 kusů černé zvěře, ukládáme do zařízení téměř jeden kus denně. 

Kapacita zařízení při takto dlouhém skladování je nedostatečná. 

Další problém může vzniknout v případě, že při skladování takto velkého počtu kusů při mož-

nosti, že jeden z těchto kusů bude pozitivní na AMP, musí být vše odevzdáno do kafilérie. Bu-

dou tak vznikat další následné škody pro spolky, hlavně pak dopady finanční. 

Všichni se snažíme vzniklou situaci co nejlépe zvládnout. Ze strany státní správy jsou však 

prováděny neustále nové nepochopitelné a nelogické kroky.“ 
 

Kompletní vyjádření k situaci s AMP z pohledu provozovatele honitby (doručeno dne 

15.8.2023:  

„V současné době se potýkáme při výkonu práva myslivosti v honitbě s těmito zásadními 

problémy, které ve svém důsledku ovlivňují lov v honitbě: 

1)  Nemožnost lovu po nálezu prvního pozitivního kusu v pásmu. Dle našeho názoru nedošlo 

k zamezení migrace zvěře v dané oblasti. Naopak zvěř se nekontrolovaně a bez možnosti 

našeho zásahu nastěhovala do zemědělských kultur a zde ničím nerušena obsadila nové 

prostory ke svému pobytu. 

V současnosti jsou na mysliveckých spolcích ze strany hospodařících subjektů vymáhány a 

požadovány škody vzniklé právě v období „nařízeného klidu“ v honitbě. V době zákazu lovu 

se do těchto lokalit nastěhovaly i jiné druhy zvěře (dančí, vysoká, apod.) a zvěř zde napáchala 

nemalé škody na polnostech. 

2) Zákaz krmení a vnadění zvěře. Nemáme možnost po povolení lovu tuto zvěř dostat ze 

zemědělských kultur do okrajů porostů a zde jejich stavy redukovat. 

3) Problematický je i systém likvidace nalezených uhynulých kusů, kdy veškeré náklady jdou 

v prvopočátku na vrub mysliveckých spolků a náhrada od státu není prováděna v přijatelném 

časovém horizontu. Totéž pak platí i o náhradách za zástřelné u černé zvěře, kdy po prvotních 

platbách cca v týdenním odstupu nejsou v současné době uhrazeny platby z počátku měsíce 

července. Lovcům - členům spolků vznikají nemalé náklady s dopravným, odebíráním vzorků, 

apod. a náhrady v současnosti stagnují. 

4) Likvidace odbytu na zvěřinu. V současnosti se lovu černé zvěře věnuje ta část členů spolku, 

která se rekrutuje především z mladší generace (zdravotní problémy, nevybavenost 

odpovídající technikou, atd.). Tito členové mají odloveno od pěti do dvanácti kusů černé 

zvěře, avšak za podmínky, že zvěřinu mohou použít pouze pro vlastní potřebu. Lov v současné 

době nemohou provádět, neboť zvěřinu nemají kde uskladnit. Nejsou ji schopni sami 

spotřebovat. 

Pokud zvěř prochází řádnou kontrolou a je tedy po všech vyšetřeních prohlášena za schopnou 

konzumace pro lovce, měla by být schopná i případného následného dodání do výkupního 

závodu. Jako hospodář se nemohu srovnat s faktem, že tuto „nadbytečnou“ zvěřinu, pokud je 

zdravá, máme likvidovat v kafilérii za další náklady pro spolek. 

Nebojím se říct, že současný stav vede v mnoha případech pomalu ale jistě k finanční 

likvidaci mysliveckých spolků. 

Od 1.9.2023 dochází ke zpřísnění podmínek pro místa uložení ulovených kusů. Toto opět 

povede k dalšímu vynakládání nemalých finančních prostředků k upravení těchto sběrných 

míst. Mnoho spolků dané podmínky nesplní, což opět povede ke snížení lovu v některých 

lokalitách a k nárůstu stavů černé zvěře. Ta bude při absenci lovu v těchto místech nucena 

vyhledávat lokality s potravou (v nejbližší době především pole s kukuřicí). Dojde tak k 

nárůstu problémů především pro spolky s polními honitbami. 

Petr Selinger, myslivecký hospodář Mysliveckého spolku Svornost Pertoltice pod Ralskem“ 
 

Dne 16.8.2023 pak bylo k této problematice doručeno další vyjádření, tentokrát od Myslivec-

kého spolku Diana Brniště: 

„Vyjádření k opatřením veterinární správy k AMP: 
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1) Vyšetření vzorků na AMP je třeba provádět alespoň 3x týdně, tak jak tomu bylo doposud 

(po, st, pá). Pokud bude prováděno pouze lx týdně, vzniknou další náklady na energie a nebu-

de dostatek místa na uskladnění ulovené zvěře, což povede k omezení intenzity lovu. 

2) V pásmu 1 nelze po vyšetření s negativním výsledkem provést výkup zvěřiny. Jak budeme 

nakládat s ulovenými kusy?  

Ať stát převezme zodpovědnost, zvýší zástřelné. Kusy černé zvěře, které nebudou využity, je 

třeba odevzdávat do kafilerie bezplatně, popř. náklady na likvidaci pokrýt ze zástřelného.  

Myslivecký hospodář MS Diana Brniště David Šobáň“ 
 

Před 7. zasedáním byly členům Výboru dále poskytnuty informace k problematice snížení 

frekvence vyšetřování vzorků na AMP od MVDr. Martiny Grofová, KVS SVS pro LK:  

„Dobrý den, posílám informaci o frekvenci vyšetřování vzorků divočáků na AMP. SVÚ Praha 

snížil frekvenci vyšetření na 1x týdně a to na středu. Důvodem jsou finanční problémy, které 

SVÚ vznikají v případě neuhrazení nákladů na vyšetřovací metody. V současné době mají 

ústavy problémy s nakupováním setů pro vyšetřování a aby s tím měly menší náklady, volí 

cestu snížení frekvence vyšetřování. 

Na úrovní SVS se v těchto dnech snažíme vyřešit, aby se na výsledek vyšetření čekalo co 

nejkratší dobu, ale bohužel v těchto dnech dochází k tomu, že vzorky odevzdané ve středu, 

budou nejdříve vyšetřeny v úterý (máme zajištěn pondělní svoz do SVÚ Jihlava). 

V případě změn těchto nevyhovujících podmínek k vyšetření vzorků Vás budeme informovat, 

snad se tato situace co nejrychleji vyřeší. 

MVDr. Martina Grofová, ředitelka odboru ochrany zdraví a pohody zvířat, Krajská 

veterinární správa SVS pro Liberecký kraj“ 

Diskuse: 

Pražák - Informoval, že v 1. polovině června 2023 se uskutečnilo na KÚLK jednání s cílem 

iniciovat MZe ČR k řešení problematického stavu ve věci opatření proti šíření AMP. Bylo 

konstatováno, že je třeba řešit především následující problémy: 1) Nemožnost distribuce 

ulovených zdravých kusů do zvěřinových závodů nebo jiným spotřebitelům a neexistence 

náhrady nákladů za likvidaci těchto kusů v asanačním podniku v rámci II. ochranného pásma. 

2) Zachování dostatečné frekvence provádění vyšetření vzorků na AMP (zachování 3 termínů 

v týdnu). 3) Dostatečná výše finančních náhrad za realizovaná opatření (např. nízká výše 

zástřelného a dotace na chladící zařízení). Dále byla projednávána možnost nákupu chladících 

boxů Lesy ČR, s. p. a jejich zapůjčování mysliveckým spolkům. Ministr zemědělství reagoval 

dne 17. července 2023 na dopis odeslaný předsedou Českomoravské myslivecké jednoty, z.s. 

Ing. Jiřím Janotou. Uvedl, že si velmi váží práce mysliveckých spolků. Konstatoval však 

nedostatek finančních prostředků.      

Pražák - Podotkl, že je třeba nadále apelovat na vedení Státní veterinární správy (SVS), aby 

byla vyšetření na AMP prováděna 3krát týdně. Velmi pozitivně hodnotil přístup ředitele KVS 

(Krajské veterinární správy) SVS pro LK. Problematiku je však nutné řešit s vedením SVS 

ČR, nikoliv s KVS. Uvedl, že požadavek na Lesy ČR, s.p. ve věci pořízení chladících boxů a 

jejich následného zapůjčování mysliveckým spolkům, je třeba také zopakovat. Je třeba 

apelovat na MZe ČR: Chápeme finanční situaci, případné škody při rozšíření nemoci by však 

byly mnohonásobně větší. Je třeba žádat po MZe ČR, aby u EU usilovalo o výjimku ve věci 

možnosti distribuce zdravých ulovených kusů pro spotřebu i ostatním osobám (nejen lovcům) 

z ochranného pásma II.  

Křupala - Podotkl, že apely na příslušné orgány v této problematice považuje za velmi 

důležité. Konstatoval, že není v silách mysliveckých spolků hradit z vlastních prostředků 

náklady spojené se zajištěním příslušných opatření.  

Volf - Připomněl proběhlá jednání, na kterých bylo předpokládáno rozšíření AMP z PL či D 

na CZ území. Uvedl, že nyní se divoká prasata ukrývají v kukuřičných polích. Ta však budou 

v blízké době posekána a divoká prasata začnou migrovat. 

Židek - Souhlasil s nezbytností apelů na příslušné orgány. Uvedl, že problematika by měla být 

projednána také v rámce Asociace krajů ČR.  
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Křupala - Navrhl oslovit prostřednictvím agrárních komor chovatele prasat k apelu na MZe 

ČR k odpovídajícímu zajištění potřebných opatření.  

Po rozsáhlé diskusi se přítomní shodli na přípravě písemných apelů LK. Ty budou připraveny 

pod vedením člen RK zodpovědného za resort ŽP a zemědělství Bc. Václava Židka ve 

spolupráci s členy Výboru ŽPZ panem Davidem Pražákem a panem Jaroslavem Křupalou.     
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/23/VŽPZ/46 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání bere 

na vědomí vyjádření Mysliveckých spolků Svornost Pertoltice pod Ralskem a Diana Brniště 

k situaci ve věci opatření proti šíření afrického moru prasat. Výbor životního prostředí a ze-

mědělství Zastupitelstva Libereckého kraje požaduje po Libereckém kraji písemně apelovat 

na Ministerstvo zemědělství České republiky, vedení Státní veterinární správy České republi-

ky a Lesy ČR, s.p. v záležitostech realizace vhodných opatření proti šíření Afrického moru 

prasat na území České republiky a dostatečných náhrad za realizovaná opatření.     
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

10. Závěr             
 

Předseda Výboru poděkoval členům Výboru a hostům za účast a ukončil jednání.    
 

 

Ověřovatel zápisu: 
 

 

 

 

 

………………………………. 

Jan Boor   

člen Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje  
 

 

 

 

 

………………………………. 

Vladimír Stříbrný 

předseda Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje  
 

 

 

 

 

 

Liberec 17. srpna 2023  

Zapsal: Ing. Tomáš Komrzý, tajemník 


